

ယဖိကဒီးန့ၢ်တၢ်သမံသမိးကွၢ်ဒ်လဲၣ်.

မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကဘၣ်ယိၣ်လၢမ့ၢ်တသ့ၣ်ညါ အဲကလံးကျိၣ်န့ၢ် တၢ်သမံသမိးကွၢ် အဖိတဖၣ်အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်သ့တဘၣ်တဖၣ်တသ့ဘၣ်အဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်အကါဒိၣ်တမံၤလီၤ. ဖဲနယူးယီးကီၢ်ဖဲၣ်အပူၤ, တီၤဘျီကွၢ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ် စူးကါဝဲ ပီးလီၤတဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးကျိၣ်အါမံၤလၢကကဲဘျူးလၢတၢ်သမံသမိးကွၢ် ဖိသ့ၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်အံၤပုၤဃုာ်ဒီး တၢ်ကွဲးကျိၣ်ထံဒီးတၢ်တဲကျိးထံ တၢ်တိၤစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်လီၤ.

တီၤဘျီကွၢ်သရၣ်တဖၣ်သမံသမိးကွၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢတီၤဒီးပူၤသ့စ့ၢ်ကီးလီၤ. ဖိသ့ၣ်တဖၣ်မၤတၢ်မနုၤသ့ၣ်ဂ့ၢ်လဲၣ် ဒီးဒီဖျိတၢ်ပူးတၢ်ဂဲၤဒီးတၢ်စူးကါ ပီးလီၤတဖၣ်အဝဲသ့ၣ်မၤလိတၢ်မနုၤအဖၢမၤလဲၣ်န့ၢ် သရၣ်တဖၣ်ထံၣ်ဝဲသ့န့ၢ်လီၤ. တၢ်လၢဖိသ့ၣ် မၤဝဲဘၣ်လၢဟံၣ်န့ၢ် ပမ့ၢ်တဲပုၤသရၣ်ဒီး တၢ်အံၤကဟ့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢအဝဲသ့ၣ် ကန့ၢ်ပၢ်အါထီၣ်ဖိသ့ၣ်န့ၢ်လီၤ.

မ့ၢ်ကကဲထီၣ်တၢ်သဘၣ်ဘျၢ်လၢယဖိအဂီၢ်ါ

ပုၤတၢ်ကတိၤလၢအသ့ကျိၣ်ခံမံၤ မ့တမ့ၢ် အါမံၤ, မ့မ့ၢ်ဖိသ့ၣ်ဒၣ်လဲၣ်, စူးကါတၢ်ကတိၤလၢကျိၣ်အါမံၤဒီးတဲဖျါထီၣ်အသးသ့န့ၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဘျီဘျီကယါ ဃုာ်ကျိၣ်တဖၣ်ဖဲအကတိၤတၢ်အခါ, ဒီးတၢ် အံၤတမ့ၢ်အတၢ်န့ၢ်ပၢ်ကဒံကဒါဘၣ်. တလိၣ်လၢပကမၤဆၣ်ဖိသ့ၣ်လၢကနီၤဖးကျိၣ်တဖၣ်ဘၣ်. အန့ၢ်တခီ, ဒ်သိးက သ့ၣ်ထီၣ်ဝီၢ်ဩဒီး ကျိၣ်အကၢတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ပုၤနီၢ်ဒိၣ်တဖၣ်စူးကါ ဟံၣ်အကျိၣ်လၢဖိသ့ၣ်သ့န့ၢ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်ကယါဃုာ်ကျိၣ်တဖၣ်လၢကွဲးဒီး သရၣ် ကပျဲအီၤလၢကစူးကါဟံၣ်အကျိၣ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်မၤလိအဲကလံးကျိၣ်အခါစ့ၢ်ကီးလီၤ.

ဖဲနဖိပဲက့ၤစိာ်တၢ်တီၢ်ကျဲၤ မ့တမ့ၢ် လံာ်လဲၣ်တၢ်မၤတဖၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်မၤအီၤဒ်သိးသိးအခါ, တၢ်အံၤကဲဘျူးလၢကမၤပုၤအဝဲသ့ၣ် စူးကါဟံၣ်အကျိၣ်န့ၢ်လီၤ. လၢတၢ်အံၤအပိ, တလိၣ်လၢနကကြီ နဖိအံၤစူးကါတၢ်ကတိၤလၢအသ့ၣ်ညါဝဲ လၢအဲကလံးကျိၣ်တဖၣ်ဘၣ်. ဒီဖျိစူးကါနဟံၣ်အကျိၣ်နမၤဆၣ်ထီၣ်တၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်မၤလိဝဲ လၢကွဲးလၢအဲကလံးကျိၣ်သ့န့ၢ်လီၤ.

ယကဘၣ်မၤစၢၤဒ်လဲၣ်

ဆဲးစူးကါနဟံၣ်အကျိၣ်ဒီးနဖိအခါ, ဟံးဃာ်ဂၢ်ကျါၤ နလုာ်လၢတဖၣ်တက့ၢ်. ဃုထံၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢနကစူးကါနဟံၣ် အကျိၣ်တက့ၢ်. အဒိ, တဲသကိးတၢ်ဒီး နဖိဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်လၢအမၤလိဘၣ်ဝဲလၢကွဲးတက့ၢ်.ဆဲးမၤတၢ်တဖၣ်အံၤဃုာ်ဒီး နဖိတက့ၢ် — တၢ်တဲပုၤတၢ်တဲ, တၢ်သးဝံၣ်တၢ်, တၢ်ဂံၢ်ထီၣ်တၢ်,တၢ်ဖးလံာ် — ခဲလၢလၢနဟံၣ်အကျိၣ်တက့ၢ်.

ဃုထံၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ကမၤစၢၤသရၣ်အံၤအတၢ် စူးကါနဟံၣ်အကျိၣ်လၢတီၤဒီးပူၤတက့ၢ်. အန့ၢ်သတး ဒီးနဖိကန့ၢ်ဟူဘၣ်အဟံၣ်အကျိၣ်လၢကွဲးန့ၢ်လီၤ.

သ့ၣ်နီၣ်နဲလၢ တၢ်အံၤဂ့ၢ်ဒိၣ်မးလၢကသ့ၣ်ညါကျိၣ်အါန့ၢ်ဒီးတခါန့ၢ်တက့ၢ်. ဒ်သိးကသ့ၣ်ထီၣ် တီၤဒီးလၢအအိၣ်ဒီးကျိၣ်အါမံၤလၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်စူးကါကျိၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ခဲလၢလၢအသ့ၣ်ညါဝဲတဖၣ်သ့ဝဲအဂီၢ်, ကွဲးအံၤလိၣ်ဘၣ် နတၢ်ပုၤဃုာ်မၤသကိးတၢ်န့ၢ်လီၤ.

Insert School PK Program Information Here



တၢ်တူၢ်လိာ်မ့ၢ် ပုၤမၤလိသီကျိၣ်အါမံၤ ဟံၣ်ဒုၣ်ဃီထၢတဖၣ် ဆူတီၤဘျီကွၢ်လၢနယူးယီးကီၢ်ဖဲၣ်အပူၤ



ပတူင်လိာ်မုာ်ဘၣ်သုလီၤ!

တၢ်န့ၣ်လီၤတီၤဘျီက့ၢ်မုာ်ဝဲတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအမၤသ့ၣ်ပိၤသးဝးဖိသ့ၣ်လီၤ. ဖဲတီၤဘျီက့ၢ်တီၤဒၢအပူၤ, နဖိကစးထီၣ်ဝဲ အတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်လဲၤကျဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကထံၣ် တံၤသကိးအသီ, နၢ်ဟူတၢ်တဲ, လိာ်ကွဲ, ဂဲၤကလံာ်, ဒီးမၤလိတၢ်လီၤ. တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလဲၤအံၤမုာ်ဝဲ တၢ်တမံၤလၢ ဖိသ့ၣ်မၤလိတၢ်ဒီးသ့ၣ်ထီၣ် တီၤထီဒီးက့ၢ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ် အကါဒိၣ်တဖၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးကမၤစၢၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်မၤလိတၢ်, နၢၤ,သရၣ်တဖၣ်, ဒီးဟံၣ်ဒုၣ်ဃီထၢဖိအဂၤတဖၣ် မၤသကိးတၢ်သ့လီၤ. အရ့ဒိၣ်လၢနဂီၢ်လၢနကသ့ၣ်ထီၣ် တၢ်ဘျးစဲအဂၢ်အကျၢၤလၢက့ၢ် ဒီးဟံၣ်အဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်ကရၢတဖုအသိး, ပမၤစၢၤဖိသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်မၤလိသ့န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးကကဲထီၣ် နက့ၢ်ပုၤတဝၢအက့ၢ်အဂီၢ်တမံၤအဂီၢ်, ပသ့ၣ်ပိၤသးဝးလၢပကသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဘျးစဲလိာ်သးလၢ နဟံၣ်ဖိဃီဖိန့ၣ်လီၤ.

လၢတီၤဘျီက့ၢ်အပူၤ, ပယူးယိာ်ဟံၣ်ကဲကျဲ တဖၣ်လၢဟံၣ်ဒုၣ်ဃီထၢတဖၣ်အဲၣ်အဖိဒီးဆိာ်ထွဲအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ပသးအိၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီးနၢၤလၢပကတံၤစၢၤမၤစၢၤဖိတဖၣ်လီၤ. ဒ်သိးကမၤတၢ်အံၤအဂီၢ်, ပသးအိၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်နဟံၣ်ဖိဃီဖိ, နထူသန့တဖၣ်, နတၢ်ဆဲးတၢ်လၢတဖၣ်, ဒီးက့ၢ်လၢနကတီၢ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

ကျိာ်ခံမံၤဒီးကျိာ်အါမံၤ ဖိသ့ၣ်တဖၣ်

တၢ်သ့ၣ်ညါကျိာ်အါန့ၣ်ဒီးတခါမုာ်ဝဲတၢ်ခွဲးဂ့ၤယာ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢနယူယီးအပူၤ ဟံၣ်ဒုၣ်ဃီထၢအါမံၤ ကတီၢ်ကျိာ်အါန့ၣ်ဒီးတခါလၢဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. တဘျီတခါ ဖိသ့ၣ်ဆဲးတဖၣ်စးထီၣ်တီၤဘျီက့ၢ် စံးကတီၢ်အဝဲသ့ၣ် အဟံၣ်အကျိာ်တဖၣ်ဒီးအဲကလံးကျိာ်တစဲးန့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ နဖိဆဲးတဖၣ်လၢ ကဆဲးမၤလိ ကျိာ်အါန့ၣ်ဒီးတခါဒီး ကမုာ်ဝဲပုၤလၢအသ့ကျိာ်ခံမံၤ မ့တမ့ၢ် အါမံၤ ဖဲအဒိၣ်ထီၣ်အခါလီၤ.

နဖိလၢအသ့ကျိာ်ခံမံၤ မ့တမ့ၢ် အါမံၤ ကလိာ်ဘၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢ ကမၤဃူဖိးလီၤပလိာ်တၢ် ဖဲအမၤလိအဲကလံးကျိာ်အခါလီၤ. အဝဲသ့ၣ် ကလိာ်ဘၣ်ဆၢကတီၢ်လၢကသ့ၣ်ထီၣ်ဝီၤဩတဖၣ်ဒီးတဲဖျါထီၣ်အသးလၢကျိာ်အါန့ၣ်ဒီးတမံၤလီၤ. ဖဲနဖိတဖၣ်မၤလိအဲကလံးကျိာ်အခါအဝဲသ့ၣ် ကဆဲးမၤလိတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ထံၣ်ဆိကမိာ်အကါဒိၣ်တဖၣ်လီၤ. တၢ်မၤဃူဖိးလီၤပလိာ်တၢ်အဆၢကတီၢ်အံၤကလီၤဘၣ်ယိာ်ဒီး ကအိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လီၤ. ဒ်သိးကမၤစၢၤနၢၤ, ပစံးဆၢ တၢ်သံကွၢ် ညီန့ၢ်တဖၣ်လၢလိာ်ဆဲးဖိအံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကျိာ်ပတဲအဲကလံးကျိာ်လၢဟံၣ်န့ၣ်.

ကျိာ်လၢနစူးကါအီၤလၢဟံၣ်အံၤကမုာ်ဝဲတၢ်လုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်လၢဖိအဂီၢ်လီၤ. နဖိမုာ်သ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ကတီၢ်တဖၣ်လၢအဲကလံးကျိာ်ဘၣ်ဆၢ, တၢ်ဆဲးကတီၢ်, ဖးလံာ်လဲၤ, ဒီးဘၣ်ထွဲဒီဆၢလိာ်သးယၢ်ဒီဖိဒီးအဝဲသ့ၣ် လၢနဟံၣ်အကျိာ်အံၤ မုာ်ဝဲတၢ်လၢအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ် လၢကသ့ကျိာ်ခံမံၤ မ့တမ့ၢ် အါမံၤ, ဒီးမၤအါထီၣ်အကျိာ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ် ဒီးသ့ၣ်ထီၣ်အတၢ်မၤလိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဒီးတၢ်တီၢ်ကျဲၤ ခဲလဲၤလၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်မၤဝဲလၢက့ၢ်အံၤ တၢ်ဆဲးမၤအီၤလၢဟံၣ်သ့ဝဲဒီဖျါ တၢ်စူးကါဟံၣ်အကျိာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သိထံတဖၣ် ပုၤဖျါထီၣ်လၢတၢ်စူးကါဟံၣ်အကျိာ်အံၤ တမၤတၢ်တၢ်တၢ်မၤလိ တၢ်စံး,တၢ်ဖး, မ့တမ့ၢ် တၢ်ကွဲးအဲကလံးကျိာ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤလိကျိာ်အသီတမံၤဘၣ်. တၢ်စူးကါ နဟံၣ်အကျိာ် ကဲဘျးလၢတၢ်မၤလိတၢ်ဖးလံာ်ဒီးတၢ်ကွဲးန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ကျိာ်ခံမံၤ မ့တမ့ၢ် အါမံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိာ်အါမံၤဒီးကဲဘျးလၢဒိၣ်န့ၣ်အဂီၢ်လီၤ.

တဘျီတခါဟံၣ်ဒုၣ်ဃီထၢတဖၣ်ညါကွၢ်အဟံၣ်အကျိာ်, မုာ်လၢအဆိကမိာ်ဝဲလၢတၢ်ပညိာ်သးလၢအဲကလံးကျိာ်အံၤကဂ့ၢ်ဒိၣ်လၢအဖိအဂီၢ်အယိလီၤ. လၢနဖိ ကမၤလိအဲကလံးကျိာ်အဂီၢ် တလိာ်နညိာ်ကွၢ်နဟံၣ်အကျိာ်ဘၣ်. တၢ်ဃုထၢတမံၤတလိာ်ဝဲလၢကျိာ်တဖၣ်အဘၢၣ်စၢၤဘၣ်. နဟံၣ်အကျိာ်မုာ်ဝဲ တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်တမံၤလၢနတၢ်န့ၢ်ဒီးနတၢ်မုာ်တၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ကျိာ်ခံမံၤ မ့တမ့ၢ် အါမံၤ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်နဖိအသးသမ့အကံၢ်အစီန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့စူးကါကျိာ်လၢ နန့ၢ်ဒါအီၤအံၤမုာ်ဝဲ တၢ်စုလိာ်ဒိၣ်ခိၣ်လၢနဖိဒီး နဟံၣ်ဖိဃီဖိအဂီၢ်လီၤ.

လၢဟံၣ်တဖၣ်လၢအသ့ကျိာ်ခံမံၤအပူၤ, တဘျီတခါဖိတဖၣ်ကတီၢ်တၢ်တၢ်ဂၤဒီးတဂၤလၢအဲကလံးကျိာ်, ဘၣ်ဆၢကတီၢ်တၢ်လၢပုၤနီၢ်ဒိၣ်တဖၣ်လၢဟံၣ်အကျိာ်အံၤလီၤ. ဖိသ့ၣ်တဖၣ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပာ်ကျိာ်တဖၣ်လၢ ပုၤစံးကတီၢ်အီၤလၢအယၢၤဝးဝးန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မုာ်သ့ၣ်ညါကျိာ်အံၤန့ၣ်, ကစူးကါဝဲခဲလဲၣ်န့ၣ် ကဃုထၢဝဲလီၤ. နဟံၣ်အကျိာ်အံၤထီတီၢ်မုာ်တၢ်အရ့ဒိၣ်လၢ နဖိတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. နမုာ်ဆဲးစူးကါနဟံၣ်အကျိာ်လၢဟံၣ်န့ၣ် နဟံးဃာ်ဂၤကျၢၤနတၢ်သ့ကျိာ်ခံမံၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်သ့ကျိာ်အါမံၤသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

